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1. Üldine pädevus, pühendumine Euroopale ja isiklik sõltumatus 

Millised Teie oskused ja kogemused on eriti olulised volinikuks saamisel ja Euroopa üldiste huvide eest seismisel, 

pidades eelkõige silmas Teie tulevast vastutusvaldkonda? Kuidas kavatsete aidata komisjoni poliitilisi suuniseid 

täita? Kuidas plaanite arvestada soolist aspekti ja lisada soolise perspektiivi kõigisse oma vastutusala 

poliitikavaldkondadesse? Kuidas kavatsete võtta oma tegevuses arvesse noorte vajadusi? 

Kuidas saate Euroopa Parlamenti veenda oma sõltumatuses ja mil moel tagate, et Teie eelnev, praegune või 

tulevane tegevus ei sea kahtluse alla tööülesannete täitmist komisjonis? 

Minu akadeemiline taust ja töökogemus on täielikult kooskõlas Euroopa Liidu peamiste prioriteetidega, seda 

eelkõige valdkonnas, mille eest ma vastutama hakkaksin.  

Olen bioloog, mul on doktorikraad elustiku kaitse alal ja ma olen elurikkuse säilitamise professor. Oma 

teadusuuringutes, mida on rahastanud Euroopa Komisjon ja ÜRO, olen keskendunud elurikkuse kaitsele ja 

ressursside kestlikule majandamisele, sealhulgas sotsiaal-majanduslikele aspektidele. Lisaks akadeemilisele 

karjäärile olen olnud ka Küprose tervishoiuminister (2007–2008), haridus- ja kultuuriminister (2014–2018) ning 

põllumajanduse, maaelu arengu ja keskkonnaminister (2018–2023). 

Põllumajanduse, maaelu arengu ja keskkonnaministrina juhtisin kalanduse ja mereuuringutega seotud poliitika 

rakendamist. Eelkõige vastutasin ühise kalanduspoliitika rakendamise eest Küprosel ning riigi merenduse, 

kalanduse ja vesiviljeluse tegevuskava (2021–2027) väljatöötamise eest. Koostöös laevandusvaldkonna 

abiministeeriumiga koostasime ka Küprose mereala ruumilise kava. Ühtlasi oleme kasutanud ELi vahendeid, et 

anda rahalist toetust raskustes olevatele kaluritele, eelkõige COVID-19 pandeemiast tingitud probleemide ajal. 

Oma viieaastase ametiaja jooksul osalesin aktiivselt enamikul põllumajanduse ja kalanduse nõukogu istungitel, 

kus käsitleti kalanduse ja ookeanidega seotud ELi tasandi poliitikat ja probleeme. 

Nii mu teadmised kui ka kogemused tulevad mulle väga kasuks ning võimaldavad kujundada kõiki asjakohaseid 

mõõtmeid arvestavat tasakaalustatud poliitikat minu vastutusalasse jäävas valdkonnas. 

Poliitiliste suuniste arendamisel püüaksin eelkõige tagada, et kalandus- ja vesiviljelussektor oleks kestlik, 

konkurentsivõimeline ja vastupidav ning Euroopa kalanduses tervikuna valitseksid võrdsed tingimused. See on 

minu peamine eesmärk ka sektorit käsitleva visiooni loomisel 2040. aastaks. Oma tegevuse käigus kaasan ühise 

kalanduspoliitika põhjalikku hindamisse kõik asjaomased sidusrühmad ning kavatsen jätkuvalt pidada kalandust 

ja ookeane käsitlevaid dialooge. Oluline on pöörata tähelepanu sellele, et minu poliitikas oleks võrdselt esindatud 

nii keskkonna- kui ka sotsiaal-majanduslik mõõde. Hindamise tulemuste põhjal ning tuginedes ühise 

kalanduspoliitika tugevatele külgedele tegelen puudustega ja tagan, et ühine kalanduspoliitika kohandatakse 

tänastele oludele vastavaks ja leitakse vahendid sektoris esinevate probleemide lahendamiseks. Samal ajal 

kavatsen toetada liikmesriike liidu kalandusalase õigustiku rakendamisel, aidates neil kavandada kiireid ja 

tõhusaid sekkumismeetmeid, sealhulgas vajaduse korral Euroopa Komisjoni tehnilise toe kaudu.  

Kavatsen ühtlasi seada esikohale tervikliku lähenemisviisi sinise majanduse edendamiseks ning seista meie 

ookeanide hea majandamise ja seisundi eest kõigis neis mõõtmetes, mis on sätestatud Euroopa ookeanide paktis, 

millest saab kõigi ookeanidega seotud poliitikavaldkondade ühtne strateegiline võrdlusraamistik. Püüan 

optimeerida mere eri kasutusviise, et ühendada vajadust looduskaitse ja avamere taastuvenergia järele ning viia 

need vajadused muu hulgas kokku vajadustega, mis on olulised kalandus- ja vesiviljelussektorile. Sellega seoses 

on kesksel kohal uus tugevdatud lähenemisviis mereala ruumilisele planeerimisele. Samuti uurin Euroopa sinise 
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süsiniku varude kasutuselevõtu võimalikkust ja teen jätkuvalt jõupingutusi, et hõlbustada energiakasutuse süsteemi 

ümberkujundamist kalandussektoris. Samuti annan oma panuse kliimamuutustega kohanemise kavasse ning tagan, 

et hakatakse tegelema meie rannikukogukondade ning kalandus- ja vesiviljelussektori haavatavusega. Aitan seada 

teadusuuringud ja innovatsiooni meie majanduse keskmesse, pannes aluse ELi ookeanialaste teadusuuringute ja 

innovatsiooni strateegiale. 

Töötan välja strateegilise lähenemisviisi ELi ookeanidiplomaatiale, et EL säilitaks ja tugevdaks oma juhtrolli 

üleilmse ookeanide tegevuskava kehtestamisel, tagades ookeaniruumi ja selle ressursside õiglase, kestliku ja 

turvalise kasutamise. Minu prioriteediks on mobiliseerida ELi partnerid, et 2025. aasta juunis Nice’is toimuval 

ÜRO ookeanikonverentsil ratifitseeritaks tõrgeteta elurikkuse kokkulepe väljaspool riiklikku jurisdiktsiooni 

jäävate alade kohta, ja tagada selle kokkuleppe rakendamine ELi õiguses. ELi ookeanidiplomaatiat ellu viies 

pühendan end ka võrdsete tingimuste säilitamisele ja Euroopa kalandusahela kaitsmisele ebaausa globaalse 

konkurentsi eest, sealhulgas ebaseadusliku, teatamata ja reguleerimata kalapüügi eest. Ühtlasi teen algust uue 

põlvkonna säästva kalapüügi partnerluslepingute väljatöötamisega.  

Eespool nimetatud jõupingutused aitavad saavutada komisjoni poliitiliste suuniste peamisi eesmärke, nimelt ELi 

üleilmse konkurentsivõime ja turvalisuse, sealhulgas toiduga kindlustatuse tagamist. 

Pean oluliseks soolise võrdõiguslikkuse tagamist. See on meie 2040. aasta kalandussektori visiooni väljatöötamise 

võtmekoht. Pööran erilist tähelepanu sellele, et edendada naiste osalemist kalanduse ja sinise majanduse sektorites; 

selleks tuleks luua naisettevõtjatele suunatud oskuste täiendamise võimalusi ja tagada nende juurdepääs 

rahastamisele.  

Arvestan soolise tasakaaluga ka oma meeskonna koostamisel. 

Samuti tagan, et minu vastutusalasse kuuluva poliitika väljatöötamisel ja rakendamisel võetakse täiel määral 

arvesse noorte vajadusi ning peetakse korrapäraselt noortedialooge. Et noorematel põlvkondadel tekiks soov 

kalanduse ja vesiviljelusega tegeleda, peame tagama, et see sektor oleks kasumlik, kestlik ja et selles kasutataks 

digitehnoloogiaid, samuti peab see vastama noorte väärtustele, oskustele ja püüdlustele. Kui parlament mu 

ametisse kinnitab, korraldan oma ametiaja esimese 100 päeva jooksul noorte poliitikadialoogi. 

Säilitan oma ülesannete täitmisel sõltumatuse. Nagu on märgitud minu huvide deklaratsioonis, olen tagasi astunud 

kõigist varasematest ametitest ja kui mind volinikuna heaks kiidetakse, astun tagasi oma praeguselt töökohalt, kust 

mul on praegu palgata puhkus. 

2. Vastutusvaldkonna juhtimine ja koostöö Euroopa Parlamendiga  

Kas lubate, et hoiate parlamenti nii enda kui ka oma vastutusala allüksuste tegevusega piisavalt kursis? Millistes 

aspektides peate end parlamendi ees vastutavaks? 

Milliseid konkreetseid kohustusi olete valmis võtma suhtluses parlamendiga, seoses kohtumistega 

parlamendikomisjonides ja osalemisega täiskogul, oma tegevuse läbipaistvuse, koostöö ning parlamendi 

seisukohtadele ja seadusandlike algatuste taotlustele tulemusliku reageerimisega? Kas olete valmis edastama 

parlamendile õigeaegselt teavet ja dokumente kavandatavate algatuste või käimasolevate menetluste kohta 

nõukoguga võrdsetel alustel? 

Vastutustundlikkus, austus ja koostöö ELi kodanike esindajate – Euroopa Parlamendi liikmetega – on meie 

demokraatlike väärtuste kaitsmisel väga olulised. Pühendun täielikult selles raamistikus töötamisele. Kogu oma 

poliitilise karjääri jooksul, olles olnud minister kolmes eri ministeeriumis, olen sellest lähenemisviisist järjekindlalt 

kinni pidanud.  

Ma pean parlamendi panust õigusloomeprotsessi jaoks hädavajalikuks. Euroopa poliitika peaks vastama ELi 

kodanike vajadustele ja neid vajadusi esindab Euroopa Parlament.  

Olen täielikult pühendunud Euroopa Parlamendi ja komisjoni vaheliste suhete tugevdamisele. Soovin luua 

avatusel, läbipaistvusel ja vastastikusel usaldusel põhinevad suhted.  

Tagan, et parlamenti teavitatakse korrapäraselt kõigist kalandus- ja ookeanipoliitika valdkonna meetmetest. 

Kavatsen koos oma talitustega täielikult rakendada Euroopa Parlamendi ja Euroopa Komisjoni suhete 

raamkokkuleppe nõudeid ning pööran erilist tähelepanu teabevahetust käsitlevatele sätetele. Rakendan Euroopa 
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Parlamendi seisukohtade ja taotluste suhtes raamkokkuleppe sätteid ja oma vastutusalas jälgin, et komisjon vastaks 

ELi toimimise lepingu artikli 225 kohastele parlamendi resolutsioonidele ja taotlustele. Konkreetsemalt kohustun 

pidama parlamendiga struktureeritud dialoogi oma vastutusalasse kuuluvate poliitikavaldkondade üle, et 

parlament saaks täielikult teostada demokraatlikku järelevalvet. Samuti tagan, et kalandus- ja ookeanipoliitika 

kujundamisel võetakse täielikult arvesse Euroopa Parlamendi seisukohti, mis on väljendatud resolutsioonides või 

aruteludes. 

Kinnitan, et võtan täieliku poliitilise vastutuse algatuste eest, mille esitan kalanduse ja ookeani valdkonnas, 

piiramata seejuures kollegiaalsuse põhimõtet. Usun, et hea institutsioonidevaheline koostöö tugevdab 

õiguspärasust ja vastutustunnet ning aitab kaasa tõhususele ja heale valitsemistavale.  

Luban seada parlamendiliikmetega sisse avatud ja läbipaistvad suhted, mis põhinevad vastastikusel usaldusel ning 

korrapärasel ja ulatuslikul teabevahetusel, et parlament saaks täita oma seadusandlikku ja kontrollivat rolli. Minu 

jaoks on väga oluline luua head suhted kalanduskomisjoni ja teiste asjakohaste komisjonidega. Olen valmis 

osalema kahepoolsetel kohtumistel ja otsesuhtluses koordinaatorite, raportööride ja komisjoni liikmetega.  

Kooskõlas ametisseastuva presidendi poliitiliste suunistega koostavad minu vastutusalas olevad talitused Euroopa 

Parlamendile ja nõukogule iga-aastase eduaruande. See tagab, et minu vastutusalas jälgitakse nõuetekohaselt 

õigusaktide jõustamist ja rakendamist. Asetan rõhu sellele, et komisjon kohaldab Euroopa Parlamendi kui ELi 

kodanike esindaja suhtes väga kõrgeid läbipaistvusstandardeid. Neid standardeid kohaldatakse ka huvirühmade 

esindajatega peetavate kohtumiste suhtes. Samuti tagan, et kalandus- ja ookeanipoliitika kujundamisel võetakse 

täielikult arvesse Euroopa Parlamendi seisukohti, mis on väljendatud resolutsioonides või aruteludes. 

Kohustun teavitama Euroopa Parlamenti täielikult kõigist kavandatud algatustest ja käimasolevatest menetlustest. 

Sellega seoses on oluline, et teavet jagataks võrdselt Euroopa Parlamendi ja nõukoguga. Konkreetsemalt kavatsen 

teavitada Euroopa Parlamenti täielikult ja õigeaegselt kooskõlas Euroopa Parlamendi ja komisjoni suhete 

raamkokkuleppega delegeeritud õigusaktidest ja rahvusvahelistest lepingutest. 

Kalanduskomisjoni küsimused  

3. Kuidas kavatsete saavutada tasakaalu kalavarude säästva majandamise, merekeskkonna kaitse ning sellise 

turvalise, kasumliku ja kestliku kalandussektori saavutamise vahel, mis suudab tagada, et peale tulevad uued 

põlvkonnad ja luuakse töökohti? 

Kalapüük on rannikukogukondade jaoks väga oluline, sest see on seotud nende identiteedi, kultuuripärandi ja 

väärtustega ning pakub olulist elatusallikat. Kalapüük sõltub ookeanide heast seisundist ja tootlikest kalavarudest, 

ühtlasi tagatakse sellega pikaajaline kasumlikkus ja kalandussektori atraktiivsus noorte jaoks. Meie kalavarude 

majandamine ja merekeskkonna kaitse peavad seetõttu olema omavahel õiges tasakaalus. 

Kui mind volinikuks kinnitatakse, kavatsen saavutada selle tasakaalu ja töötada välja 2040. aastaks mõeldud 

pikaajalise visiooni vastupidavast, konkurentsivõimelisest ja kestlikust kalandussektorist; selleks loodan ka 

mitmete alamstrateegiate ja kavade kaasabile. Ühise kalanduspoliitika põhjalik hindamine, milles pööratakse 

erilist tähelepanu kestliku arengu kõigile kolmele sambale – keskkonnaalasele, majanduslikule ja sotsiaalsele – 

võimaldab kindlaks teha selle poliitika tugevad ja nõrgad küljed. Hindamise põhjal soovitan komisjonil teha 

ettepaneku vajalike meetmete kohta tulevikupoliitika täpsustamiseks ja tõhustamiseks. 

Minu eesmärk on tagada sektori pikaajaline konkurentsivõime, mis aitab kaasa ka töökohtade loomisele ja 

nooremate põlvkondade ligimeelitamisele, pidades samal ajal jätkuvalt esmatähtsaks ka jätkusuutlikkust ja 

merekeskkonna kaitset. Keskkonna eest hoolitsemine on eduka kalandussektori eeltingimus. Ilma 

keskkonnasäästlikkuseta ei ole sotsiaal-majanduslikku kestlikkust, sest ilma kaladeta ei ole kalureid. 

Käimasoleva hindamise puhul hinnatakse muu hulgas seda, kuidas lihtsustada kehtivaid eeskirju ja vähendada 

kalurite halduskoormust. Andmekogumise ja kontrollitegevuse ühtlustamiseks tuleks kasutada digitehnoloogia ja 

tehisintellekti täielikku potentsiaali. Arvestades, et ligikaudu 80 % ELi laevastikust koosneb väikesemahulise 

kalapüügiga tegelevatest kaluritest, annab hindamine võimaluse leida viise selle laevastikusektori edasiseks 

toetamiseks. Kalanduse sotsiaalset külge on vaja paremini käsitleda. Sotsiaalseid andmeid ja näitajaid tuleb edasi 

arendada. Kui mind volinikuks kinnitatakse, toetan ma kalurite väljaõppe ja diplomeerimise rahvusvahelise 

konventsiooni rakendamist, et tagada parem väljaõpe ja sertifitseerimine, ning töötan, ka koostöös oma 

kaasvolinikega, paremate ohutustingimuste nimel, sealhulgas väiksemate kalalaevade jaoks. Usun, et uued 
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meetmed, mis puudutavad väikesemahulise kalapüügiga tegelevaid kalureid, koolitust, suuremat ohutust, heas 

seisundis kalavarusid ja digitaalset keskkonda, aitaksid meelitada kalandussektorisse rohkem noori.  

Paralleelselt ühise kalanduspoliitika hindamisega jätkan liikmesriikide toetamist ühise kalanduspoliitika eeskirjade 

ja kalandusalase õigustiku nõuetekohasel rakendamisel, et tagada meie kalanduse kestlikkus. Mind julgustab see, 

et tänu ühise kalanduspoliitika järjepidevale rakendamisele on mitme kalavaru biomassi seisund paranenud. Peame 

jätkama oma tegevust, et taastada kalavarud ning ookeanide ja veekogude hea seisund.  

Minu plaani kuulub ka merekeskkonna ulatuslikum kaitse. Selle eesmärgi saavutamisele aitab kaasa ka Euroopa 

ookeanide pakt, millega luuakse terviklik raamistik ja võetakse tõhusalt arvesse kõiki ELi poliitikavaldkondi, mis 

mõjutavad ookeanide tervist ning kalurite ja rannikukogukondade elatusvahendeid. Tagan, et minu ametiaja 

jooksul saavutatakse eesmärgid, milles oleme kokku leppinud, et kaitsta meie meresid ja nende elurikkust.  

ELi ookeanialaste teadusuuringute ja innovatsiooni strateegia kaudu töötan välja ka tervikliku tegevuskava, mis 

hõlmab merealaseid teadmisi, innovatsiooni ja investeeringuid. Selle kavaga tagatakse, et on olemas vajalikud 

andmed, teaduslikud teadmised ja rahalised vahendid, et võtta vastu ja rakendada otsuseid, millega luuakse 

tasakaalustatud lähenemisviis, mille alusel kalavarusid majandada ja sektori kasumlikkust edaspidi suurendada. 

4. Kas lisaks sellele, et jätkate ühise kalanduspoliitika täielikku rakendamist, kaalute ka konkreetseid reforme 

seoses lossimiskohustusega, sealhulgas alternatiive, samuti mitmeaastaste lubatud kogupüükide kehtestamist, 

ökosüsteemipõhise lähenemisviisi paremat rakendamist või stiimuleid teadusuuringuteks, et arendada uusi 

säästvaid püügimeetodeid? 

Kui mind volinikuks kinnitatakse, on üks minu ametiaja peamistest kõikehõlmavatest prioriteetidest luua 

konkurentsivõimeline, kestlik ja vastupanuvõimeline kalandussektor, millel on võrdsed võimalused kogu 

väärtusahelas. Selleks tuleb ühelt poolt tegutseda ülemaailmsel tasandil, tehes meie partneritega koostööd 

kalavarude majandamisel ja kaubandussuhetes ning teiselt poolt võtta vaatluse alla see, kuidas majandada 

kalavarusid ELis. Väga oluline on kohaldatava õigusraamistiku sobivus ja selle rakendamise viis, sest just sellega 

määratakse kindlaks tingimused, milles meie sektorid tegutsevad, ning võimalused, mida nad vajavad 

kasvamiseks, innovatsiooniks ja kasumlikkuse suurendamiseks, ning selleks, et jätta samal ajal kestlik pärand 

järgmistele põlvkondadele.  

Nii et kui mind volinikuks kinnitatakse, soovin kõigepealt viia lõpule ühise kalanduspoliitika määruse käimasoleva 

hindamise parema õigusloome kõrgeimate standardite kohaselt. See hõlmab ka konkreetset ülevaadet 

lossimiskohustusest. Kõigepealt on vaja koguda põhjalikke ja kvaliteetseid andmeid, et hinnata, kuidas 

lossimiskohustus on toiminud ja toimib ning miks see toimub just sellisel kujul. Samal ajal usun kindlalt, et iga 

õigusakt saab olla ainult nii hea, kui hea on selle rakendamine. Seetõttu on oluline, et hindamisega samal ajal 

jätkataks kalandusalase õigustiku, sealhulgas ühise kalanduspoliitika määruse ja hiljuti muudetud 

kalanduskontrolli eeskirjade rakendamist kõigis selle mõõtmetes. Sellega seoses aitan liikmesriikidel kavandada 

kiireid ja tõhusaid sekkumismeetmeid, sealhulgas vajaduse korral Euroopa Komisjoni tehnilise toe kaudu. Kõik 

ühise kalanduspoliitika määruse täiustamise või tugevdamise suunas tehtavad otsused peaksid põhinema 

usaldusväärsetel tõenditel ja rakendusdialoogil, millesse on kaasatud kõik mõjutatud sidusrühmad. See tegevus 

peaks olema suunatud tuvastatud puuduste kõrvaldamisele ning tuginema samal ajal senistele positiivsetele 

tulemustele. Sellega peaks kaasnema ka keskkonna- ja sotsiaal-majandusliku mõju hindamine. Kõik võimalikud 

meetmed, mis on seotud konkreetselt lossimiskohustusega, peavad põhinema teaduslikel tõenditel ja nende puhul 

tuleb võtta täielikult arvesse taotletavat peamist eesmärki, milleks on eelkõige püügivahendite selektiivsuse 

soodustamine ja raiskamist soodustava kalade merre tagasi laskmise vältimine. Andmed näitavad, et enne 

lossimiskohustuse kehtestamist esines 40 % tagasiheite juhtumeid merel, kuigi ettevõtjad ei teatanud peaaegu 

ühestki tagasiheitest. See ei olnud mitte ainult raiskav tava, vaid muutis ka võimatuks kalavarude olukorra 

tundmaõppimise, mis on kalapüügivõimaluste kindlaksmääramisel otsustava tähtsusega. Uuenduslike 

püügitehnikate arendamine ja kasutamine võib ühest küljest soodustada suuremat selektiivsust, muutes samal ajal 

meie laevastiku tõhusamaks ja seega kasumlikumaks. Seepärast, kui mind volinikuks kinnitatakse, julgustan 

jätkama investeerimist andmete kogumisse, teadusse, teadusuuringutesse ja innovatsiooni, et aidata 

kalandusjuhtidel ja meie kaluritel saada parimaid teadmisi ja tehnoloogiat, mis aitavad neil teha parimaid otsuseid 

vastutustundlikuma ja seega säästvama kalapüügi kohta. See on oluline kaalutlus ookeanialaste teadusuuringute ja 

innovatsiooni strateegias, mille ma pean ametisse kinnitamise korral esitama, ning milles ma teen merealastest 

teadmistest, innovatsioonist ja investeeringutest Euroopa ookeanide pakti tugisamba.  



 – 5 –   

Ökosüsteemidega seotud kaalutlused on ühise kalanduspoliitika ja selle praeguse rakendamise olulised elemendid 

juba nüüd. Kuid koos teaduse arenguga suurema inter- ja transdistsiplinaarsuse suunas tahan, et 

ökosüsteemipõhine lähenemisviis muutuks terviklikuma lähenemisviisi jaoks üha olulisemaks.  

Lõpetuseks lubage mul rõhutada, et meil tuleb meeles pidada kõiki aspekte – loodusvarade säilitamist, kalapüügi 

sotsiaal-majanduslikku tähtsust kogukondade jaoks ning kvaliteetse kalaga varustatust taskukohase hinnaga. 

Kui rääkida mitmeaastasest lubatud kogupüügist, siis kavatsen pärast volinikuks kinnitamist paluda asjaomastel 

teadusasutustel nõustada komisjoni, kuidas teha ettepanekuid täiendavate püügikvootide kohta kaheks või 

enamaks aastaks, alustades üksnes ELi majandatavatest kalavarudest. 

5. Kuidas kavatsete muuta võrdsemaks ELi kalurite ja vesiviljelustootjate võimalusi, pöörates erilist tähelepanu 

väikesemahulise kalapüügiga tegelevatele kaluritele, parandada suhteid kolmandate riikidega ja ühitada ühelt 

poolt ELi eesmärk „olla eeskujuks“ teiselt poolt ühise kalanduspoliitika eesmärgiga tagada võrdsed tingimused 

kõigile ELi ja ELi-välistele osalejatele, nagu Ühendkuningriik ja Norra, ning tõhus võitlus ebaseadusliku, 

teatamata ja reguleerimata kalapüügi vastu?  

Võrdsete võimaluste puhul pean lisaks väikese- ja suuremahulise kalapüügiga tegelevate kalurite võrdsetele 

õigustele silmas ka sektoris töötavate naiste ja meeste võrdseid võimalusi ning selle tagamist, et töökohtadest 

oleksid huvitatud nii kogenud kalurid kui ka uued tulijad, tagades sel viisil sektoris uue põlvkonna pealetuleku. 

Kõigil kaluritel peaksid olema võrdsed võimalused, nad peaksid olema edukad ning aitama kaasa oma 

kogukondade majanduslikule ja sotsiaalsele heaolule. 

Väikesemahulisel kalapüügil on meie rannikukogukondades väga oluline sotsiaal-majanduslik roll. See laevastik 

moodustab enamiku ELis registreeritud kalalaevadest (76 %) ja sellele kuulub peaaegu pool ELi kalandussektori 

tööhõivest (49 %). Igal laevastikusegmendil on oma konkreetsed probleemid ja survetegurid ning need erinevad 

ka merepiirkondade lõikes. Olen teadlik, et üks probleem, mis mõjutab väikesemahulise kalapüügiga tegelevate 

kalurite konkurentsivõimet, on juurdepääs kalapüügivõimalustele. Kuigi selliste kriteeriumide valik, mille alusel 

kalapüügivõimalusi jaotada, on täielikult riiklike ametiasutuste pädevuses, kavatsen juhul, kui mind volinikuks 

kinnitatakse, teha liikmesriikidega ennetavat koostööd selle üle, kuidas olukorda nende riigisiseses kontekstis 

parandada. Lisaks kalapüügivõimaluste jaotamist käsitleva teatmiku avaldamisele uurin lähemalt eeskirjade 

nõuetekohast rakendamist. Ma ei jäta soovitamata poliitika muutmist, kui see peaks vajalikuks osutuma. Uurin 

täiendavalt kalanduse mitmekesistamist ja kombineerimist muude tegevustega, näiteks turismiga. 

Kõigi ELi kalurite ja ELi vesiviljelustootjate ühine probleem on võrdsed tingimused kolmandatest riikidest pärit 

impordiga ning ausa konkurentsi tagamine kolmandate riikide kalurite/tootjatega. EL teostab ranget kontrolli, et 

tagada imporditud toidu vastavus kõrgetele tarbijakaitse- ja ohutusstandarditele. Kui mind volinikuks kinnitatakse, 

on üks minu peamisi prioriteete parandada võrdseid võimalusi kolmandate riikidega sotsiaalse ja keskkonnaalase 

kestlikkuse aspektides. See prioriteet on tugisambaks ka kalanduse välistegevuse ajakohastatud strateegilisele 

lähenemisviisile, mille komisjoni ametisseastuv president palus mul välja töötada ja mille raames kavatsen teha 

kindlaks, mida enam ja mida uut me teha saame.  

EL peaks olema jätkuvalt eeskujuks ja näitama oma mõjuvõimu erinevates rahvusvahelistes olukordades. 

Takistusteta tuleb jätkata jõupingutusi edendamaks ülemaailmse vesiviljeluse kestlikkust ja säästvat kalandust ELi 

osalemise kaudu mitmepoolsetes ja piirkondlikes organisatsioonides, nagu ÜRO Toidu- ja 

Põllumajandusorganisatsioon (FAO) ja selle Vahemere üldine kalanduskomisjon ning kõik muud piirkondlikud 

kalavarude majandamise organisatsioonid. Vahemere üldise kalanduskomisjoni 2030. aasta strateegias on EL juba 

edukalt edendanud ühise kalanduspoliitika peamisi põhimõtteid, milleks on: maksimaalne jätkusuutlik saagikus, 

mitmeaastased kavad, piirkondadeks jaotamine, ohualdiste liikide ja tundlike elupaikade kaitse. 

Kui mind volinikuks kinnitatakse, seisan hea ka selle eest, et rahvusvahelistes tingimustes, nagu piirkondlikud 

kalavarude majandamise organisatsioonid, edendaks EL järjekindlalt ühise kalanduspoliitikaga kooskõlas olevate 

standardite vastuvõtmist. Minu eesmärk on luua võrdsed võimalused nii, et teised hakkaksid järgima meie 

standardeid. Et teha koostööd partnerriikidega, peaksime kasutama kõiki meie käsutuses olevaid vahendeid, 

sealhulgas turulepääsu. Kalavarude kestlik majandamine avamerel saab olla edukas ainult siis, kui kõik võtavad 

seda tõsiselt.  

Pärast seda, kui Ühendkuningriik EList ja ühisest kalanduspoliitikast välja astus, on ELi ja Ühendkuningriigi 

kaubandus- ja koostöölepinguga loodud uus raamistik ühiste kalavarude ühiseks majandamiseks Kirde-Atlandil.  
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Nii selles raamistikus kui ka muude kahepoolsete lepingute ja piirkondlike kalandusorganisatsioonide raames 

kavatsen jätkata koostööd asjaomaste kolmandate riikidega, et minna edasi kõrgete kestlikkusstandarditega, tagada 

ELi jaoks õiglane kvoodiosa ja võrdsed tingimused . Kui mind volinikuks kinnitatakse, siis kavatsen ma:  

1) kasutada kõiki võimalusi, et edendada sektori vastupanuvõimet ja konkurentsivõimet, sidudes meie naabritega 

üldise suhtluse kalandusega, eelkõige Kirde-Atlandil; 

2) pöörata suurt tähelepanu sellele, et kontrollitaks rahvusvaheliste kohustuste täitmist ja stabiilsuse tagamist pärast 

2026. aastat, eelkõige ELi ja Ühendkuningriigi kaubandus- ja koostöölepingu kalandusrubriigi kontekstis; samuti 

kavatsen ma teha Ühendkuningriigiga tihedat koostööd, et edendada kestlikkust ja minimeerida regulatiivsete 

erinevuste mõju;  

3) edendada piirkonnas liitude loomist ja tõhustatud koostööd teiste rannikuriikidega ühist huvi pakkuvates 

valdkondades ning 

4) toetada kõrgetasemelist dialoogi Norraga, et tagada ELi kalapüügiõiguste austamine, eelkõige seoses 

tursapüügiga Svalbardis, ning kestliku, seadusliku ja väljakujunenud ELi kalapüügi jätkumine Barentsi meres.  

Lisaks kavatsen jätkuvalt seista hea ELi kvootide eest ja tagada ELi laevadele juurdepääsu meie partnerite vetele. 

See tegevus on praegustes muutuvates oludes kalandussektori vastupanu- ja konkurentsivõime jaoks keskse 

tähtsusega. 

Võitlus ebaseadusliku, teatamata ja reguleerimata kalapüügi vastu on võrdsete võimaluste tagamise põhiaspekt. 

Kavatsen teha igakülgset koostööd Euroopa Parlamendi ja nõukoguga, et saaksime peagi vastu võtta määruse (EL) 

nr 1026/2012 muudatuse, mis võimaldab ELil võtta asjakohaseid meetmeid mittesäästva kalapüügiga tegelevate 

riikide suhtes. Kui mind ametisse kinnitatakse, on minu ametiajal kaks läbivat joont: esiteks see, et ELile 

rahvusvahelise usaldusväärsuse tagamiseks peavad kõik nõuded olema kõigepealt täidetud liidus endas. Sellest 

punktist lähtuvalt tuleb hakata ühise kalanduspoliitika väärtusi ja standardeid levitama väljaspool ELi. Seepärast 

keskendun läbivaadatud kalanduse kontrollisüsteemi järkjärgulisele, kuid õigeaegsele ja täielikule rakendamisele 

ning ebaseadusliku, teatamata ja reguleerimata kalapüügi digitaalse sertifitseerimissüsteemi kasutuselevõtule, et 

kaitsta meie turgu, tarbijaid ja kalureid ebaseadusliku, teatamata ja reguleerimata kalapüügi tulemusel saadava 

kala impordi eest kolmandatest riikidest. Teiseks usun, et meie turu kaitsmine ebaseadusliku, teatamata ja 

reguleerimata kalapüügi tulemusel saadava kala impordi eest ei ole piisav. Seepärast kavatsen jätkata 

ebaseadusliku, teatamata ja reguleerimata kalapüügi vastast aktiivset diplomaatiat kolmandate riikidega. 

Ebaseadusliku, teatamata ja reguleerimata kalapüügi kaardistamise süsteem on osutunud tõhusaks vahendiks ning 

oma volitustes kavatsen juhtida ja aidata kolmandaid riike usaldusväärse kalanduskontrolli ja eeskirjade järgimise 

suunas, kuid ma ei kõhkle vajaduse korral soovitamast kõiki meie õigusaktides ette nähtud meetmeid.  

Võrdsed tingimused selleks, et kalanduse kestlikkus toimiks kogu maailmas, ulatuvad kalavarude majandamise 

meetmetest kaugemale. Peame mõtlema läbi, millised on ELi kui suure vesiviljelustoodete importija 

kaubandussuhted ülejäänud maailmaga. Kui mind ametisse kinnitatakse, kavatsen panna suurt rõhku 

mitmesugustele ELi käsutuses olevatele tööriistadele. mis aitavad kasutada ära liidu turuvõimu, olgu siis seoses 

imporditud toodete jälgitavuse ja tarbijatele asjakohase teabe andmisega või kolmandate riikidega toimuva 

kalavarude ühise majandamise või meie kaubanduspoliitika vahendite kontekstis. Üks kõige põhimõttelisemaid 

muudatusi, mille poole ma oma volituste raames püüdlen, on soov teha Maailma Kaubandusorganisatsiooni uue 

lepingu abil lõpp sellistele riiklikele toetustele, mis aitavad püügivõimsust suurendada. Selleks plaanin teha tihedat 

koostööd kaubandusvolinikuga. 

6. Kuidas kavatsete koordineerida Euroopa ookeanide pakti raames kõiki asjaomaseid poliitikavaldkondi ning 

kaasata pakti kavandamisse ja rakendamisse rannikukogukonnad ning kalandus- ja vesiviljelussektori? 

Praegu seisab meie ookean silmitsi mitme kriisiga, mis on probleemiks ka rannikukogukondadele ja sinise 

majanduse sektoritele, mille elatis ja jõukus sõltub ookeani tervisest. Seetõttu peame vaatlema oma suhtlust 

ookeaniga holistiliselt – milline on meie mõju ookeanile, kuidas ookean meid mõjutab, samuti peame uurima, 

mida me võiksime ookeanist saada, tunnistama selle tähtsust geopoliitika, toidualase sõltumatuse, 

konkurentsivõime, kestlikkuse ja kliimamuutuste leevendamise seisukohast, mis kõik on lahutamatult seotud 

ülemaailmse heaoluga. 

Olen kindel, et kui mind volinikuks kinnitatakse, saan toetuda kõigi kaasvolinike koostööle Euroopa ookeanide 

pakti kui ookeanide ühtse strateegilise võrdlusraamistiku kavandamisel ja edendamisel. Olen küll selle tegevuse 
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eesotsas, kuid arvestan ka keskkonna, veemajanduse kriisivalmiduse ja konkurentsivõimelise ringmajanduse 

voliniku, transpordivoliniku, energeetika ja elamumajanduse voliniku, kaubandusvoliniku, kliimavoliniku ning 

ühtekuuluvuspoliitika ja reformide eest vastutava juhtiva asepresidendi panusega. 

Euroopa ookeanide pakt peab olema kaasav ja loodud kõigi asjaomaste sidusrühmade kaasabil. Et sellist kaasatust 

saavutada, kavandan korraldada eelkõige kalandust ja ookeane käsitlevaid dialooge ning muid põhjalikke 

konsultatsioone, sealhulgas Euroopa Parlamendi austatud liikmetega. Euroopa merenduspäev, mida igal aastal 

korraldab erinev Euroopa rannikulinn, on oluline platvorm sidusrühmadele, et kohtuda ja tegeleda ookeanidega 

seotud küsimustega, sealhulgas Euroopa ookeanide paktiga seotud küsimustega. Selleks et kogu liidus oleks 

kohalik tasand rohkem kaasatud, lisanduvad ka eri liikmesriikides toimuvad kohalikud algatused ürituse „Minu 

riigi Euroopa merenduspäev“ raames. Kõige selle puhul panen erilist rõhku noorema põlvkonna kaasatusele. 

Ühtlasi jätkan suhtlust rannikukogukondadega, sealhulgas kalandus- ja vesiviljelussektoriga, ning kaasan 

sidusrühmi mitte ainult pakti kujundamisse, vaid ka selle rakendamisse kohapeal ja meie tulevastesse 

poliitikameetmetesse.  

Kui mind ametisse kinnitatakse, püüan esitada Euroopa ookeanide pakti aegsasti enne 2025. aasta juunis Nice’is 

toimuvat kolmandat ÜRO ookeanikonverentsi ning seega tugevdada ELi juhtrolli ülemaailmse ookeanide 

tegevuskava koostamisel.  

7. Kuidas kavatsete tugevdada Euroopa kestlikku vesiviljelussektorit, sealhulgas vetikatootmist, ning parandada 

tarbijate teavitamist toodete päritolu või kalana müüdavate taimsete toodete päritolu märgistamise abil? 

Kestlik vesiviljelus, sealhulgas vetikate tootmine, on Euroopa Liidus vesiviljelustoodete kestliku tarnimise 

tagamiseks väga oluline. Kui mind volinikuks kinnitatakse, suurendan jõupingutusi, et viia täielikult ellu ELi 

konkurentsi- ja vastupanuvõimelisema ning kestlikuma vesiviljeluse visioon, mis on esitatud komisjoni 2021. 

aastal vastu võetud strateegilistes suunistes ELi vesiviljeluse kohta. See mitte ainult ei suurenda vesiviljeluse 

osakaalu ELi toidualases sõltumatuses, vaid panustab ka rohepöördesse, aidates ühiskonna poolehoidu võita ja 

tarbijaid teavitada ning suurendades teadmisi ja innovatsiooni. Nende eesmärkide saavutamiseks on vaja võtta 

meetmeid paljudes valdkondades, alates eeskirjade ja litsentsimismenetluste lihtsustamisest, vesiviljeluse kasvuks 

võimaluste loomisest, vesiviljeluse kohandamisest kliimamuutuste mõjuga kuni selle tagamiseni, et sektoris 

võetakse kasutusele uuendused.  

Komisjon on juba võtnud mitmeid meetmeid, et kooskõlas kõnealuse strateegiaga realiseerida ELi vesiviljeluse 

kestliku kasvu olulist potentsiaali. Loodud on veebiplatvorm, millel on rohkesti teavet sektori kestliku arengu 

kohta, välja on töötatud parimate tavade suunised ja nende väljatöötamist jätkatakse sellistes olulistes 

valdkondades nagu õigus- ja haldusraamistike ühtlustamine, merevesiviljeluse ruumiplaneerimine, 

kliimamuutustega kohanemine, energiasüsteemi ümberkujundamine, ruumiplaneerimine ning magevee- ja 

maismaavesiviljeluse juurdepääs veele, samuti keskkonnatoime ja kalade heaolu parandamine. Kalade heaoluga 

seotud tööd toetab 2024. aasta veebruaris loodud uus ELi veeloomade heaolu referentkeskus. 

Kui mind ametisse kinnitatakse, teen tihedat koostööd nõukogu ja Euroopa Parlamendiga, et tagada selle sektori 

piisav tähtsustamine ja vesiviljeluse täieliku potentsiaali ärakasutamine ELis. Kasutan 2025. aasta vahehindamist 

ELi vesiviljeluse kestlikkuse ja konkurentsivõime suurendamise strateegiliste suuniste rakendamise kohta, et 

hinnata, kus me selle visiooni rakendamisel oleme ja milline on selle tegelik mõju. Selle hindamise põhjal kaalun, 

kas ja milliseid lisameetmeid on eesmärkide saavutamiseks vaja. See hindamine aitab anda hinnangut ka ühise 

kalanduspoliitika määrusele ning kalanduse ja vesiviljeluse visioonile 2040. aastaks. Kestlik vesiviljelus on ka 

Euroopa ookeanide pakti oluline aspekt. Eelnevale lisaks käivitan 2025. aasta alguses teavituskampaania, et 

suurendada ELis teadlikkust vesiviljelusest, seda paremini mõista ja tunnustada. 

Komisjon võttis 2022. aastal vastu konkreetse ELi vetikaalgatuse, mille eesmärk on toetada vetikate kestlikku 

tootmist, nende ohutut tarbimist ja uuenduslikku kasutamist ELis. Kui mind ametisse kinnitatakse, suurendan 

teadlikkust tugeva vetikasektori kasulikkusest ELis ja toetan selles algatuses kehtestatud 23 meetme rakendamist, 

sealhulgas nende meetmete rakendamist, mille eesmärk on ühtlustada merealadega seotud lubade andmist ja 

merealade eraldamist, samuti suurendada teadlikkust vetikate kasulikkusest inimestele ja planeedile ning 

korraldada poliitilisi uuringuid ja analüüse.  

Samuti seisan hea selle eest, et vesiviljelus, sealhulgas vetikad, kuuluksid meie teadusuuringute- ja 

innovatsioonialaste jõupingutuste ja toetuse alla, seda ka ookeanialaste teadusuuringute ja innovatsiooni strateegia 

kaudu, mille ma volinikuks kinnitamise korral välja töötan. 
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Märgistamise teel tarbijale jagatav selge ja usaldusväärne teave on väga oluline, et anda tarbijatele võimalus teha 

teadlikke ostuotsuseid, mis toetaksid kestlikke valikuid. Teave päritolu kohta on tarbijatele eriti väärtuslik, sest 

see annab neile valikute tegemiseks vajaliku läbipaistvuse. Kui tarbijad teavad, kust nende mereannid pärinevad, 

saavad nad aktiivselt toetada kohalikke kalurikogukondi, sealhulgas väikeettevõtjaid. Kalandus- ja 

vesiviljelustoodete turu ühist korraldust käsitlevas määruses on tarbijate teavitamise nõudeid käsitletud. Määruses 

on sätestatud, et ELis müüdavad tooted peavad olema märgistatud põhiteabega, nagu liigi nimi, tootmismeetod, 

piirkond, kus toode püüti või kasvatati, ning kasutatud püügivahendi liik. Paraku ei kohaldata neid nõudeid 

töödeldud toodetele, sest need tooted on vabastatud üksikasjaliku teabe esitamisest, näiteks kasutatud tooraine 

päritolu kohta.  

Ühise kalanduspoliitika praeguse hindamise puhul käsitletakse ka ühise turukorralduse sätteid ja uuritakse, kas 

olemasolevad märgistamiseeskirjad annavad tarbijatele piisavat teavet või on vaja kehtestada täiendavaid nõudeid, 

et tarbijad oleksid oma ostuotsuste puhul paremini teavitatud. Hakkan selle küsimusega põhjalikult tegelema pärast 

hindamist. 

Samal ajal jätkan koostööd liikmesriikidega, et rakendada sujuvalt hiljuti läbi vaadatud kalanduskontrolli 

eeskirjades kehtestatud jälgitavust käsitlevaid sätteid, mis laienevad järk-järgult valmis- ja konserveeritud 

toodetele ning hõlmavad tehnoloogia arengut ja digitaalsele süsteemile üleminekuga kaasnevat lihtsustamist. 

Ühtlasi tuleb tunnistada, et märgistamisnõuete tõhusa rakendamise tagamisel on liikmesriikidel oluline roll. Kui 

mind ametisse kinnitatakse, teen koostööd liikmesriikidega, et uurida võimalusi nende jõustamis- ja 

kontrollisüsteemide tugevdamiseks, nii et kõigi toodete, sealhulgas väljastpoolt ELi imporditud toodete puhul 

oleks järgitud märgistamiseeskirju, mis annaksid tarbijatele toote kohta täpset teavet. Võtan oma südameasjaks 

ELi tootjate ja tarbijate murede lahendamise ning võrdsete võimaluste edendamise kõigi toodete puhul, olenemata 

nende päritolust.  

Taimepõhiste toodete turg on kasvamas, kuid see on siiski väga väike. Tänu asjakohasele tarbijateabele peavad 

taimsed tooted olema sellistena selgelt äratuntavad. Selleks käivitan 2025. aastal veebipõhise toodetele antavate 

punktide süsteemi, mille abil tarneahelas tegutsevad ELi osalejad ja tarbijad saavad teha kestlikke valikuid, mis 

põhinevad kestlikkust tähistavatel punktidel, mis on teatavate varude toodetele kehtestatud. 

Keskkonna-, rahvatervise- ja toiduohutuse komisjoni küsimused 

8. Kuidas kavatsete tagada, et mereökosüsteemide ja ookeanide elurikkuse kaitse käib käsikäes kestliku, 

majanduslikult elujõulise ja konkurentsivõimelise Euroopa sinise majandusega? Mida kavatsete teha, et tagada 

kõigi merekaitsealade tõhus majandamine, järgides seejuures loodusega seotud õigusakte ja ELi rahvusvahelisi 

kohustusi? Milliseid meetmeid kavatsete võtta, et vähendada oluliselt mereprügi ning võidelda mere- ja 

mageveereostuse vastu, ning kuidas kavatsete edendada neid püüdlusi rahvusvahelisel tasandil? Kuidas kavatsete 

oma laiema kliimamuutustega kohanemise strateegia raames suurendada ELi sinise süsiniku potentsiaali ning 

kiirendada suure CO2 sidumisega ökosüsteemide, näiteks mangroovide, mererohu ja sooldunud märgalade 

taastamist ja kaitsmist? Kuidas kavatsete tagada, et sinise majanduse sektoreid, näiteks avamere taastuvenergia 

tehnoloogiat, koordineeritakse mereala ruumilise planeerimise kaudu, et vältida konflikte merede kaitsmisega, 

säästva kalandusega ja rannikukogukondade huvidega? Arvestades, et EL on seisukohal, et 

süvamerekaevandamisele tuleb kuni edasiste teadusuuringuteni läheneda ettevaatlikult, siis millised on Teie 

kavatsused selles küsimuses? Kuidas kavatsete tagada, et EL jätkab juhtrollis ülemaailmsete standardite 

kehtestamisel, konsensuse tagamisel BBNJ lepingu ja muude ookeanide majandamise raamistike rakendamisel 

ning kestliku arengu eesmärgi nr 14 alaeesmärkide edendamisel? 

 

Heas seisundis ookean on produktiivne ookean. Kui mind volinikuks kinnitatakse, tagan, et rakendame ka edaspidi 

tõhusaid ja teaduspõhiseid kaitsemeetmeid, nagu merekaitsealad ja säästvamad kalapüügiviisid. Oluliseks jääb ka 

ELi acquis’ ja ELi rahvusvaheliste kohustuste nõuetekohane rakendamine ja jõustamine. 

 

Väga vajalik on ka tagada, et mereala ruumiline planeerimine võimaldaks tasakaalustada meie ookeanide kaitset 

ja merel toimuva tegevuse kasumlikkust. Pööran erilist tähelepanu võimalustele, mida pakub merealade 

mitmeotstarbeline kasutamine juhtumist lähtuvalt. 

 

Kui mind ametisse kinnitatakse, julgustan kasutama selliseid vahendeid nagu „BlueInvest“, et toetada 

innovatsiooni ja ettevõtlust kestlike tehnoloogiate ja ärimudelite valdkonnas, mis on minu arvates samuti väga 

oluline. Konkreetse näitena tahaksin mainida meie ELi vetikaalgatust, mille eesmärk on toetada taastava 
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vesiviljeluse arendamist ja laiendamist ELis, mis ühelt poolt pakub ELi turule vähese CO2 heitega tooteid ning 

teiselt poolt eemaldab liigsed toitained ja süsiniku, vähendades seeläbi ookeanide eutrofeerumist ja hapestumist.  

 

Lisaks saame vastutustundlike tarbimisharjumuste edendamisega luua nõudluse kestlike toodete järele ja toetada 

tervet ookeanimajandust.  

See lähenemisviis, mille erinevad eespool nimetatud töösuunad koondatakse tulevase Euroopa ookeanide pakti 

alla, loob tingimused konkurentsivõimeliseks ja majanduslikult elujõuliseks siniseks majanduseks tulevikus, 

säilitades ja isegi taastades samal ajal meie ookeanide tervise. 

 

Üks osa ühisest kalanduspoliitikast ja selle eesmärkidest on keskkonnamõõde. See on täienduseks juba kehtivale 

tugevale õigusraamistikule, millega reguleeritakse looduskaitset ja looduse taastamist. See hõlmab elupaikade 

direktiivi ja linnudirektiivi, mis on aluseks Natura 2000 võrgustikule, mille alla kuuluvad ka paljud merekaitsealad; 

merestrateegia raamdirektiivi, mille eesmärk on tagada kogu mereakvatooriumi hea keskkonnaseisund ning milles 

nõutakse, et liikmesriigid töötaksid välja ja rakendaksid erimeetmeid merekaitsealade haldamiseks ja kaitseks, 

ning tagaksid, et need aitavad kaasa üldiste merekeskkonna elurikkuse eesmärkide saavutamisele. Hiljuti vastu 

võetud looduse taastamise määrus on oluline ka kahjustatud mereökosüsteemide taastamiseks ja nende 

vastupanuvõime suurendamiseks.  

 

Kui mind volinikuks kinnitatakse, teen koostööd keskkonna, veemajanduse kriisivalmiduse ja 

konkurentsivõimelise ringmajanduse volinikuga, tagamaks, et liikmesriigid rakendavad asjakohaseid õigusakte, et 

saavutada 2030. aasta elurikkuse strateegia strateegiline eesmärk kaitsta 30 % ELi meredest, millest 10 % on range 

kaitse all, ning tagada, et kõik meie merekaitsealad on 2030. aastaks kehtestanud asjakohased kalavarude 

majandamise meetmed. 

 

Julgustan liikmesriike kasutama täielikult ära võimalusi, mida pakuvad ühine kalanduspoliitika ja mereala 

ruumilise planeerimise direktiiv, et rakendada tõhusaid meetmeid ja planeerimist iga merekaitseala eesmärkide 

toetamiseks, et saaksime piirata majandustegevuse mõju mereökosüsteemidele, luues samal ajal tingimused 

tugevate ja vastupidavate sektorite ja rannikukogukondade väljakujunemiseks. See hõlmab ka toetusmeetmeid 

laevade CO2 heite vähendamiseks. 

 

Meie mered on tugevalt mõjutatud sellest, mis toimub maa peal. Suures osas põllumajandusest pärinevad toitained 

põhjustavad merekeskkonna eutrofeerumist. Suurem osa plastist koosnevast mereprügist on pärit maismaalt. See 

põhjustab terviseprobleeme ja halvendab meie merekeskkonda. Samuti mõjutab see tarbetult merest sõltuvaid 

tööstusharusid nagu kalandus ja turism ning tekitab neile mittevajalikke kulusid. Seepärast, kui mind ametisse 

kinnitatakse, teen koostööd keskkonna, veemajanduse kriisivalmiduse ja konkurentsivõimelise ringmajanduse 

volinikuga nii veealase vastupanuvõime strateegia kui ka minu juhitava Euroopa ookeanide pakti raames, et tagada 

meie jõgede, merede ja rannikualade hea seisund ja vastupanuvõime. Neid algatusi kasutatakse ka 

kliimamuutustega kohanemist käsitlevas tegevuses. 

 

Alates 2026. aastast peavad liikmesriigid lisama märgalad, sealhulgas sinise süsiniku, heiteinventuuridele, mille 

nad esitavad ÜRO kliimamuutuste raamkonventsioonile (UNFCCC), samuti peavad need kajastume nende 

eesmärkides seoses maakasutuse, maakasutuse muutuse ja metsanduse määrusega. Looduse taastamise määruse 

kohaselt peavad liikmesriigid tagama, et 90 % mereökosüsteemide elupaikadest on heas seisundis, ning selleks 

peavad nad kehtestama taastamismeetmed vähemalt 30 %-l kogupindalast, mis ei ole 2030. aastaks heas seisundis. 

 

Ametisse kinnitamise korral, töötan välja ELi ühise lähenemisviisi kava, et koguda ja töödelda vajalikke andmeid, 

mille alusel hinnata sinise süsiniku ja muude märgalade rolli ELi kliima- ja looduseesmärkide saavutamisel. Selle 

alusel saab lihtsamini luua uusi ärimudeleid, millega edendatakse olemasolevate tegevuste, näiteks vesiviljeluse 

kooseksisteerimist loodusega ja aidatakse kaasa kasvuhoonegaaside heitkoguste vähendamisele. Nii saab töötada 

välja uusi uuenduslikke tegevusi, nagu süsiniku sidumise sertifitseerimine. 

 

Kui mind volinikuks kinnitatakse, muudan ma jõulisemaks meie lähenemisviisi mereala ruumilisele 

planeerimisele, et aidata optimeerida mere erinevaid kasutusviise ja ookeani majanduslikku potentsiaali, kaitstes 

samal ajal selle tervist ja vastupanuvõimet. 

 

Mereala ruumilise planeerimise direktiivis on juba nõutud, et liikmesriigid kasutaksid ökosüsteemipõhist 

lähenemisviisi ning ELi merekeskkonna kaitse õigusaktides (eelkõige merestrateegia raamdirektiiv) on see 

põhielement.  
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Kuid et aidata liikmesriikidel kõiki neid põhimõtteid ellu viia, peaksime tegema veelgi rohkem, ning just selles 

kontekstis on Euroopa ookeanide pakt väga oluline. 

 

ELi tasandil on mul kavas korraldada kalandust ja ookeane käsitlevaid dialooge, eelkõige selleks, et arutada mere 

ruumilist kasutamist, tuginedes merekasutajate sinise foorumi heale tööle. Jätkan tihedat koostööd 

liikmesriikidega, et saavutada tulemusi ja tagada, et meie poliitika vastab 2050. aastaks seatud väljakutsetele ja 

ruumilistele eesmärkidele. 

 

Kõik see kujutab endast ELi panust saavutada asjaomane kestliku arengu eesmärk (eesmärk nr 14), mis puudutab 

ELi elurikkust ja saaste vähendamist ning võimaldab ELil olla juhtrollis ülemaailmsete standardite kehtestamisel. 

Kui ELi tasandi jõupingutused peegelduvad ülemaailmsel tasandil vastu, soovivad ka meie enda sinise majanduse 

sektorid nendega ühineda. Kavatsen konkreetselt toetada ülemaailmseid jõupingutusi ookeanide kaitsmiseks ja 

taastamiseks ning täita Kunmingi-Montréali üleilmse elurikkuse raamistiku ülemaailmset kohustust kaitsta 2030. 

aastaks vähemalt 30 % ookeanidest. Kui mind ametisse kinnitatakse, soovin eelkõige jätkuvalt toetada seda, et iga 

avamere merekaitseala kohta oleks konkreetne majandamiskava ja et eraldataks piisavad vahendid kavade 

tõhusaks rakendamiseks, sealhulgas nende järelevalveks ja jõustamiseks ning merekaitsealade loomiseks Lõuna-

Jäämeres. Ühtlasi kavatsen ma kaasata kogu ELi ookeanidiplomaatiat, et kiirelt ratifitseeritaks ja jõustuks 

kokkulepe, mis käsitleb mere elurikkust väljaspool riiklikku jurisdiktsiooni olevatel aladel ja millega kehtestatakse 

menetlus merekaitsealade määramiseks väljaspool riiklikku jurisdiktsiooni olevatel aladel. Minu esimene 

strateegiline eesmärk volinikuna on aidata kaasa diplomaatilistele jõupingutustele, et saada 2025. aasta juunis 

toimuvaks kolmandaks ÜRO ookeanikonverentsiks loodetavasti kokku 60 ratifitseerimist, mida on vaja 

kokkuleppe jõustumiseks.  

 

Selles, et leevendada reostuse mõju meie meredele ja ookeanidele, on väga olulisel kohal ka piirkondlik ja 

rahvusvaheline koostöö. Minu arvates on vaja, et EL jääks muutuste katalüsaatoriks, olgu selleks siis häälekas ja 

juhtiv roll ülemaailmse plastilepingu üle peetavatel lõppläbirääkimistel või meie koostöö süvendamine 

piirkondlikul tasandil, sealhulgas piirkondlike merekonventsioonide ja piirkondlike kalandusorganisatsioonide 

töös või meie rahvusvahelise ookeanide majandamise tegevuskava kaudu. 

 

ELi rahvusvahelises ookeanide majandamise tegevuskavas on esitatud ka komisjoni seisukoht 

süvamerekaevandamise kohta. Komisjon peab vajalikuks keelata süvamerekaevandamist seni, kuni teaduslikud 

lüngad on nõuetekohaselt täidetud ja on võimalik tõendada, et kaevandamine ei avalda kahjulikku mõju, ning et 

on olemas kaevandamiseeskirjade vajalikud sätted merekeskkonna tõhusaks kaitseks, nagu on nõutud Ühinenud 

Rahvaste Organisatsiooni mereõiguse konventsioonis. Jagan täielikult seda seisukohta ja kui mind volinikuks 

kinnitatakse, seisan selle eest oma tegevuses rahvusvahelisel tasandil. 

 

 

 


